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Protokół Nr XLIII/09 
z sesji Rady Miejskiej 

w dniu 25 czerwca 2009 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1000 otworzył obrady sesji  
i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż zgodnie z podpisaną listą 
obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 21 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 
1. Otwarcie obrad. 
 2. Akt mianowania kombatanta na stopień oficerski. 
 3. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady. 
 4. Powołanie sekretarza sesji. 
 5. Formy wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży na terenie gminy oraz poza jej  
     terenem. 
 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy  
         Bystrzyca Kłodzka we wsi Poręba; 
     2/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania   
         przestrzennego terenu położonego w granicach miasta Bystrzyca Kłodzka (wzdłuż  
         obwodnicy drogowej); 
     3/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu  
         położonego we wsi Gorzanów; 
     4/ zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej; 
     5/ zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego MGOK; 
     6/ zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego; 
     7/ zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego ZOZ-u; 
     8/ zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka a Skarbem Państwa; 
     9/ zmian w budżecie gminy na rok 2009; 
   10/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków  
         stanowiących fundusz sołecki; 
   11/ udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy  
         Placu Wolności nr 7 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   12/ udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy  
         Placu Wolności nr 8 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   13/ udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku przy Placu Wolności nr 9   
         w Bystrzycy Kłodzkiej; 
   14/ wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Idzików; 
   15/ wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Kamienna; 
   16/ wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Stara Bystrzyca; 
   17/ o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta  
         Bystrzyca Kłodzka na lata 2008 - 2015; 
  7. Informacja przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
  8. Informacje Burmistrza. 
  9. Zapytania radnych. 
10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    
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Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - p. Artura Pokorę. 
Pyta też,  czy Państwo radni lub Pani Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego? 
     W związku z tym, że nie było propozycji do porządku dziennego - Przewodniczący 
poinformował, że realizacja porządku dziennego będzie prowadzona zgodnie  
z przesłanym zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  
    W związku z uroczystościami w dni wczorajszym w Kłodzku Przewodniczący odczytał 
treść dyplomów, które otrzymała Burmistrz – Pani Renata Surma. 
1/ Kapituła Hrabstwa Kłodzkiego nadała tytuł „Medialnej Hrabiny Hrabstwa Kłodzkiego”  
     w plebiscycie tygodnika „Euroregion Glacensis”.  
2/ Hrabstwo Kłodzkie nadaje akt tytułu „Honorowego Rycerza Hrabstwa Kłodzkiego”  
      i p. Renata Surma otrzymała tytuł: „Rezydenta Dystryktu Bystrzyca Kłodzka”.  
3/ Tytuł: „Hrabiny Hrabstwa Kłodzkiego” wybranej przez czytelników tygodnika „Euroregion  
     Glacensis”.  
4/ Tytuł „Pierwszej Damy Hrabstwa Kłodzkiego 2009” - wybranej przez czytelników  
      tygodnika „Euroregion Glacensis”. 
Następnie złożył p. Renacie Surmie gratulacje z tego tytułu.  
Renata Surma - Burmistrz - mówi, że cieszy się ogromnie z nadanych tytułów, bo nie lada 
to wyzwanie, honor i zaszczyt. Wczoraj na obchodach 550-lecia Hrabstwa Kłodzkiego 
powiedziała, że Bystrzyca Kłodzka, jest to miasto królewskie, które liczy sobie w tym roku 
690 lat i odpowiedziano jej, że w takim razie: „jesteście od nas lepsi”. 
 
Ad 2. 
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Aktu mianowania 
kombatanta na stopień oficerski”.  
     W związku z nieobecnością Pana Stanisława Boczonia zamieszkałego na Osiedlu 
Szkolnym w Bystrzycy Kłodzkiej punkt został wycofany z obrad sesji.  
 
Ad 3. 
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Zatwierdzenia protokołu 
z ostatniej sesji”. Poinformował, że protokoły z XL, XLI, XLII sesji Rady Miejskiej  
z posiedzeń w dniach 24 kwietnia, 23 maja i 4 czerwca dnia r. były i są nadal do wglądu  
w Biurze Rady Miejskiej. 
       W związku z tym, że nie wniesiono żadnych uwag, co do treści protokołów, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o ich przyjęcie. 
      Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
protokoły przyjęła. 
 

Ad 4.  
     Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza 
sesji”. 
     Poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem na sesji w dniu 29 grudnia 2006 r. 
obowiązki sekretarza są pełnione przez radnych według kolejności alfabetycznej.  
Na bieżącej sesji ta godność przypada radnemu Janowi Szkwarkowi . 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza sesji w osobie 
radnego Jana Szkwarka.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 18 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się wniosek przyjęła.  
 
Ad 5. 
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Form wypoczynku letniego 
dla dzieci i młodzieży na terenie gminy oraz poza jej terenem”.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - zaznaczyła, że wszyscy radni otrzymali materiały 
informacyjne dotyczące form wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży na terenie gminy 
oraz poza jej terenem. Dodała też, że w związku z wnioskiem komisji Spraw Społecznych 
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z roku ubiegłego, kwota 50 tys. zł, która została w budżecie na rok 2009 zarezerwowana 
na wypoczynek letni dzieci i młodzieży - została przekazana do realizacji przez Ośrodek 
Pomocy Społecznej.  Kwota 35 tys. zł została przydzielona na wyjazd dzieci na kolonie 
nad morze i 15 tys. zł na tzw. półkolonie. Oprócz tego otrzymaliśmy informację od 
dyrektorów szkół, od MGOK-u, Biblioteki oraz Muzeum Filumenistycznego, jakie też 
zajęcia będą prowadzone w czasie wakacji w poszczególnych miejscowościach. 
Dodatkowo jeszcze z rezerwy budżetu kwota 4 tys. zł została przekazana dla harcerzy  
z rodzin najuboższych na wyjazd na obóz (jest to trzytygodniowy wyjazd dla sześciorga 
dzieci). 
    Szkoła Podstawowa Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej do 20 lipca br. będzie miała czynną 
świetlicę, w której chętne dzieci będą mogły przebywać i korzystać z gier i zabaw 
świetlicowych. W pozostałym okresie szkoła ta nie będzie prowadzić zajęć w ramach 
letniego wypoczynku dla dzieci i młodzieży ze względu na realizację art. 64 Karty 
Nauczyciela.  
      Szkoła Podstawowa w Długopolu Dolnym w ramach czasu wolnego dla dzieci  
i młodzieży w miesiącu lipcu zaplanowała warsztaty plastyczne. W miesiącu sierpniu 
przewidywana jest „Wakacyjna tratwa” organizowana przez MGOK. Do końca czerwca  
i w ostatnim tygodniu sierpnia będzie dostęp do pracowni komputerowej dla wszystkich 
chętnych.  
      Szkoła Podstawowa w Starej Łomnicy zaplanowała następujące działanie na okres 
wakacji 2009 r. : 
- 22 czerwca 2009 r. -  gry i zabawy ruchowe dla dzieci, 
- 23 czerwca 2009 r. - malowanie na szkle,  
- 25 czerwca 2009 r. - tenis stołowy i ziemny oraz inne gry sportowe, 
- 26 czerwca 2009 r. - wycieczka dla dzieci w Góry Bystrzyckie, 
- 27 sierpnia 2009 r. - gry i zabawy dla dzieci i młodzieży – boisko przyszkolne.  
       Biblioteka Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej proponuje na wakacje 2009 r.:  
- wakacyjne kiermasze książek – czwartki, 
- gry edukacyjne i rozwojowe – codziennie w godzinach otwarcia biblioteki, 
- małe kino w bibliotece – bajkowe projekcje dla dzieci – wtorki, 
- zabawy z komputerem (pakiet Orfice, Power Point i inne) 
Wszystkie działania odbędą się w godzinach pracy biblioteki. 
     Filia biblioteki na Osiedlu Szkolnym będzie prowadziła zajęcia edukacyjne z dziećmi, 
zabawy z wykorzystaniem komputera. Odbędzie się też spotkanie klubu czytającego 
seniora „Lato z książką”, oraz akcja „Uwolnij książkę”.  
     W wiejskich filiach odbędą się mini konkursy, zabawy, gry planszowe i edukacyjne, gry 
i zabawy z wykorzystaniem komputera, głośne czytanie bajek i baśni dla najmłodszych 
dzieci. Te działania także odbędą się w godzinach pracy filii bibliotek.  
     W miesiącu sierpniu 2009 w Muzeum Filumenistycznym odbywać się będzie cykl zajęć 
pt. „Moja wakacyjna przygoda w Muzeum”, w trakcie których zostaną przygotowane zajęcia 
dla dzieci prowadzone w Muzeum i na terenie miasta (prelekcje i gra tenisowa, podstawy 
konserwacji dzieł sztuki). Od września kontynuowane będą lekcje muzealne (przygotowana 
zostanie nowa lekcja poświęcona założeniom parkowo-pałacowym na Ziemi Kłodzkiej oraz 
dotycząca kaplicy św. Floriana) a także spotkania z ciekawymi osobami z kręgu kultury, 
sztuki i nauki. Jednocześnie młodzież gimnazjalna i licealna będzie miała możliwość 
cotygodniowych spotkań w ramach nieformalnej grupy Klubu Miłośników Sztuki „MS Klub” 
działającej przy muzeum. Muzeum Filumenistyczne pozyskało także środki z funduszu LOG 
Funduszu Lokalnego Masywu Śnieżnika na realizację projektu „Latające Muzeum”, który 
został przygotowany dla dzieci i młodzieży szkół wiejskich. W ramach projektu zostaną 
przygotowane specjalne zajęcia promujące wiedzę o regionie oraz muzealnictwo, 
prowadzone na terenie szkół wiejskich, a także konkurs wiedzy w regionie. Cykl zajęć 
potrwa do grudnia 2009 roku.  
     Wydział Kultury, Sportu i Promocji UMiG w ramach zagospodarowania czasu wolnego 
dzieci i młodzieży w okresie wakacyjnym będzie realizował następujące zadania: 
- rajdy i wycieczki rowerowe - w każdą niedzielę od 9:00 do 13:00 (osoba prowadząca:  
  Mieczysław Puchalski), 
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- zajęcia z piłki siatkowej - w każdy poniedziałek i czwartek od 16:00 do 18:00 (osoba  
  prowadząca - Henryk Piecha). W każdy wtorek i piątek od 16:00 do 18:00 zajęcia będą  
  prowadzone na „Orlik 2012”, basen kąpielowy - boisko do siatkowej piłki plażowej, hala  
  sportowa Szkoły Podstawowej Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej, 
- zajęcia z piłki koszykowej, nożnej i siatkowej na „orliku 2012” - od poniedziałku do piątku  
   każdego tygodnia (osoby prowadzące: Witold Nowak - animator sportu dzieci i młodzieży),  
   Wilhelm Będą (gospodarz obiektu), 
- zespołowe gry sportowe i biegi przełajowe - w każdą środę SP Pławnica w godzinach od  
  13:00 do 15:00 (osoba prowadząca: Ewelina Mucha), 
- zespołowe gry sportowe i biegi przełajowe - w każdy poniedziałek – SP w Gorzanowie 
   w godzinach od 13:00 do 15:00 (osoba prowadząca: Ewelina Mucha), 
- zajęcia piłki nożnej i ćwiczenia ogólno rozwojowe – we wtorki i piątki w godzinach od  
   16:00 do 18:00 na boisku do piłki nożnej w Gorzanowie (osoba prowadząca: Jan Sęga). 
Na „Orliku 2012” przez cały okres wakacji będą organizowane konkursy i turnieje w piłce 
nożnej, koszykowej i siatkowej. 
    Jeśli chodzi o zagospodarowanie czasu wolnego przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury, 
to planowana jest tzw. Wakacyjna podroż dookoła świata „Z egzotyką na ty" w Wiejskich 
Ośrodkach Kultury i Świetlicach Wiejskich 29.06.2009-21.08.2009 
PLAN PODRÓŻY: 

29.06.2009 - 03.07.2009 - Świetlica w Zabłociu  
29.06.2009 - 03.07.2009 - Świetlica w Pławnicy 
06.07.2009 - 10.07.2009 - Świetlica Wiejska w Porębie  
06.07.2009 - 10.07.2009 - Świetlica Wiejska w Ponikwie 
13.07.2009 - 17.07.2009 - Świetlica Wiejska w Starej Łomnicy  
13.07.2009 - 17.07.2009 - Świetlica Wiejska w Nowej Łomnicy 
20.07.2009 - 24.07.2009 - WOK w Starym Waliszowie  
20.07.2009 - 24.07.2009 - WOK w Nowym Waliszowie 
27.07.2009 - 31.07.2009 - WOK w Starej Bystrzycy  
27.07.2009 - 31.07.2009 - WOK w Nowej Bystrzycy 
03.08.2009 - 07.08.2009 - WOK w Idzikowie  
03.08.2009 - 07.08.2009 - WOK w Gorzanowie 
10.08.2009 - 14.08.2009 - Świetlica w Międzygórzu  
10.08.2009 - 14.08.2009 - WOK w Wilkanowie 
17.08.2009 - 21.08.2009 - Świetlica w Długopolu-Zdroju 

PROGRAM 
Warsztaty plastyczne, teatralne, taneczne i muzyczne nawiązujące do różnych kultur 5 
kontynentów: Europą Afryka, Ameryka Południowa, Ameryka Północna, Azja 
1. Malowanie egzotycznych masek, 
2. Projektowanie kostiumów, 
3. Malowanie twarzy, 
4. Konstruowanie budowli, 
5. Wykonywanie malowideł na kubkach, 
6. Malowanie obrazów na foliach, 
7. Egzotyczne tatuaże z henny, 
8. Wykonywanie egzotycznych masek gipsowych, 
9. Warsztaty tańca orientalnego, 
10. Poznawanie muzyki z różnych stron świata, 
11. Gry, zabawy i konkursy, 

WYCIECZKI DO WROCŁAWSKIEGO OGRODU ZOOLOGICZNEGO 
08.07.2009 - Zabłocie, Stary Waliszów, Nowy Waliszów, Pławnica 
15.07.2009 - Bystrzyca Kłodzka 
22.07.2009 - Poręba, Ponikwa, Stara Bystrzyca, Nowa Bystrzyca 
05.08.2009 - Stara Łomnica, Nowa Łomnica, Lasówka, Długopole Zdrój 
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12.08.2009 - Bystrzyca Kłodzka 
19.08.2009 - Idzików, Gorzanów, Międzygórze, Wilkanów. 
HARMONOGRAM WARSZTATÓW W MGOK W BYSTRZYCY KŁODZKIEJ  -  WAKACJE 2009 

HARMONOGRAM WARSZTATÓW W MGOK W BYSTRZYCY KŁODZKIEJ - 
WAKACJE 2009  

RODZAJ ZAJĘĆ PROWADZĄCY DZIEŃ GODZINY 

KLUB FOTOGRAFICZNY Maciej Kozber Sobota 9:00-13:00 

TEATR ULICZNY Ewa Tarczewska Piątek 16:00-20:00 

TEATR LALEK Ewa Tarczewska Czwartek Od 15:00 

PRACOWNIA PLASTYCZNA Marta Ruda Środa 

Piątek 

15:00 -16:30 

15:00-16:30 

PRACOWNIA PLASTYCZNA  

„PROMYK RADOŚCI" 

Marta Ruda Piątek 15:00-16:30 

PRACOWNIA WITRAŻY Marta Ruda Sobota Od 10:00 

PRACOWNIA PLASTYCZNA 

GRAFIKI, MALARSTWA, RYSUNKU 

Maria Śliwowska Poniedziałek 10:00-12:00 

TEATR nieJEDNEGO AKTORA Grażyna Wachowska -Szuba Piątek 15:00-17:00 

STUDIO WOKALNE Grażyna Wachowska -Szuba Poniedziałek 

Środa 

Od 15:00 

 Od 15:00 

SZTUKI WALKI Mariusz Bil Poniedziałek 18:00-20:00 

PRÓBA ZESPOŁU „JARZĘBINA" Józef Borewicz Wtorek 

Czwartek 

 14:30 - 16:00  

 14:30 - 16:00 

SEKCJA TANECZNA „STEP BY STEP" Joanna Kogut Piątek 16:30-18:00 

WARSZTATY GITAROWE Robert Grabowski Poniedziałek 

Środa 

Piątek 

15:00-19:00 

15:00-19:00 

15:00-19:00 

WARSZTATY HAFTU 

 KRZYŻYKOWEGO 

Katarzyna Anuszek Środa 

Czwartek 

15:00-16:30 

15:00-16:00 

                                                                                                               PRÓBY ZESPOŁÓW MŁODZIEŻOWYCH  

ZESPÓŁ OPIEKUN DZIEŃ GODZINA 

THE SEMPS Robert Grabowski Wtorek 

Czwartek 

Piątek 

15:00 

15:00 

15:00 

Ośrodek Pomocy Społecznej przeznacza kwotę na współfinansowanie wypoczynku dzieci  
i młodzieży z rodzin dotkniętych problemami uzależnień w budżetach : 
1/ Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych:  
   a/ poza miejscem zamieszkania - 20 000 zł, 
   b/ w miejscu zamieszkania - 10 000 zł. 
2/ Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii: 5 000 zł. 
3/ Na wsparcie realizacji zadania publicznego gminy z zakresu wypoczynku  
   letniego w miejscu zamieszkania (półkolonia) dla dzieci i młodzieży  

    zamieszkałych w gminie Bystrzyca Kłodzka - z budżetu gminy - 15 000 zł. 
Łączna kwota to 50 000 zł.   
    W dniu 04.05.2009r. komisja w składzie: 
1. Irena Stawiarska - Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów  
    Alkoholowych  
2. Jolanta Płazińska - specjalista ds. Profilaktyki Uzależnień  
3.Dariusz Krzemiński - Komisja Społeczna  
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4.Lucyna Sporn - Ośrodek Pomocy Społecznej 
po przeanalizowaniu ofert zdecydowała o sfinansowaniu oferty kolonii profilaktycznych 
Fundacji „ Bądź między nami" 20 - 381 Lublin, ul. Zorza 17, w Gdyni, w terminie od 30 
lipca do 08 sierpnia 2009 roku, dla 59 osób. Całkowity koszt kolonii: 34 810,- zł.  
Koszt pobytu jednego uczestnika wynosi 590 zł. 
     W dniu 10.06.2009r. komisja w składzie: 
1.  Jolanta Płazińska - specjalista ds. Profilaktyki Uzależnień 
2. Dariusz Krzemiński - Komisja Społeczna 
3. Lucyna Sporn - Ośrodek Pomocy Społecznej 
4. Hanna Sulikowska - Ośrodek Pomocy Społecznej 
po przeanalizowaniu ofert zdecydowała o sfinansowaniu oferty Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci Oddział Gminny, 57-500 Bystrzyca Kłodzka ul.Okrzei 20/5, 
w terminie od 06 lipca do 25 lipca 2009 roku, dla 45 dzieci. 
- Całkowity koszt zadania: 17 427 zł 
- Wnioskowana wielkość dotacji: 15 000 zł 
- Wielkość środków własnych: 2 427 zł 
- Koszt pobytu jednego uczestnika wynosi 334 zł. 
  Wypoczynek letni dzieci i młodzieży z rodzin najuboższych organizowany przez 
kuratorium Oświaty we Wrocławiu: 
- Bezpłatne kolonie dla 5 dzieci w Lubiatowie k/Sławy, w terminie od 22.06. do 05.07.2009 
roku. Organizatorem wypoczynku jest Ośrodek Wypoczynkowy „ Sabat" 67-410 Sława  
ul. Sławska 20. 
- Bezpłatne kolonie dla dzieci z terenów wiejskich, pochodzących z rodzin o niskich 
dochodach dla 10 dzieci w Ośrodku Kolonijnym w Pobierowie, ul. Leśna 4, 72 – 346 
Pobierowo, w terminie od 19.07 do 01.08.2009 roku.  
Organizatorem wypoczynku dla dzieci z terenu gminy jest Hufiec Związku Harcerstwa 
Polskiego w Żórawinie. 
    2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu - poinformował, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2009 r. wysłuchała informacji dotyczących 
zagospodarowania czasu wolnego dla dzieci i młodzieży (organizacja wypoczynku letniego) 
przedstawionych przez: 
    - Kierownika Wydziału Kultury, Sportu i Promocji - p. Ewę Koczergo,  
    - pracownika Wydziału Kultury, Sportu i Promocji - p. Agnieszkę Bińkowską, 
    - Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury - p. Grażynę Wachowską-Szubę, 
    - pracownika Biblioteki Publicznej - p. Dorotę Krawczyk,  
    - inspektora w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych - p. Beatę Dańkowską- Szczygieł,  
    - pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej - p. Jolantę Płazińską.  
Przewodniczący stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się z informacją dotyczącą 
wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży.  
 
Ad 6. 
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt zmiany uchwały w sprawie zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bystrzyca 
Kłodzka we wsi Poręba. 
     Do prac nad zmianą obowiązującego studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Bystrzyca Kłodzka, przystąpiono po podjęciu 
przez Radę Miejską uchwały Nr XXVII/216/08 z dnia 21 czerwca 2008r. Jest to teren 
wielkości ponad 6 ha. Działka rolna w proponowanej zmianie studium, jest przeznaczona 
pod budownictwo mieszkaniowe, pensjonatowo-mieszkaniowe i pod turystykę.  
     Zgodnie z procedurą planistyczną określoną w ustawie o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, zebrano niezbędne wnioski zainteresowanych 
organów. Wnioski te oraz analiza inwentaryzacji przyrodniczej gminy Bystrzyca Kłodzka 
posłużyły do opracowania projektu zmiany studium w formie ujednoliconego rysunku  
i tekstu. 
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      Następnie zgodnie z nową ustawą z dnia 3 października 2008r. o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, sporządzono stosowną prognozę 
oddziaływania na środowisko. W toku dalszych prac uzyskano wszystkie pozytywne opinie 
i uzgodnienia projektu zmiany studium, w tym również Gminnej Komisji Urbanistyczno-
Architektonicznej w Bystrzycy Kłodzkiej. W trakcie wyłożenia projektu zmiany studium do 
publicznego wglądu nie złożono żadnych uwag. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bystrzyca Kłodzka we wsi Poręba 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/375/09 
w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bystrzyca Kłodzka we wsi Poręba 
- stanowiącą załącznik nr 2 

 
2. Przewodniczący przystąpił do realizacji następnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w granicach miasta Bystrzyca Kłodzka (wzdłuż obwodnicy drogowej). 
    W ustaleniach obowiązującego planu miejscowego dotyczących zasad obsługi  
w zakresie infrastruktury technicznej (kanalizacja sanitarna) zapisano zakaz lokalizacji 
nowych indywidualnych zbiorników na nieczystości płynne (szamb) oraz przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Do czasu budowy sieci kanalizacji sanitarnej dopuszczono jedynie 
użytkowanie istniejących na tym terenie szamb, nie ma alternatywy w zakresie 
odprowadzenia ścieków dla nowych terenów przeznaczonych w planie pod funkcję 
mieszkaniową, usługowa i przemysłowo-składową.  
     Wobec tak rygorystycznego zapisu ustaleń planu rozwój przewidzianych w planie wyżej 
wymienionych funkcji do czasu budowy kanalizacji sanitarnej jest praktycznie niemożliwy.  
W tej sytuacji przystąpienie do zmiany planu miejscowego w zakresie zmiany zapisu 
w tekście uchwały uważa się za potrzebne i uzasadnione.  
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w 
granicach miasta Bystrzyca Kłodzka, wzdłuż obwodnicy drogowej. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:  

Uchwałę Nr XLIII/376/09 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w granicach miasta 
Bystrzyca Kłodzka, wzdłuż obwodnicy drogowej 

- stanowiącą załącznik nr 3 
3. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we 
wsi Gorzanów dz. nr 413. 
    Do opracowania projektu przystąpiono na podstawie zmiany studium uwarunkowań  
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i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bystrzyca Kłodzka  (Uchwała  
Nr IX/66/07 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 27 kwietnia 2007 r. ) oraz uchwały 
Nr XVI/116/07 Rady Miejskiej z dnia 28 września 2007 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla ww. działki we 
wsi Gorzanów – gmina Bystrzyca Kłodzka. Opracowany projekt planu jest zgodny  
z ustaleniami obowiązującego studium. Proponuje się ten teren przeznaczyć do zabudowy 
mieszkalnej i pensjonatowej. 
    Przy sporządzaniu projektu planu dopełnione zostały wymogi formalno prawne 
wynikające z obowiązujących przepisów, w szczególności ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu. Projekt planu uzyskał komplet pozytywnych uzgodnień 
wynikających z ustawy jw. Projekt planu był wyłożony do publicznego wglądu na okres 
wymagany przepisami ww. ustawy. W wyznaczonym i ogłoszonym terminie wyłożenia  
i przeprowadzeniu dyskusji publicznej nad rozwiązaniami i ustaleniami projektu planu oraz 
w ustawowym terminie 14 dni po wyłożeniu planu nie zgłoszono żadnych uwag do ww. 
planu. 
   Zgodnie z wymogami przepisów ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym integralną częścią uchwały są: 
a/ Załącznik Nr 1 – Rysunek planu miejscowego  
b/ Załącznik Nr 2 –  Rozstrzygnięcie  Rady  Miejskiej  w  sprawie  uwag  wniesionych  do   
    projektu  planu, 
c/ Załącznik Nr 3 – Rozstrzygnięcie  Rady  Miejskiej  w  sprawie  sposobu  realizacji    
    inwestycji z   zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy  
    oraz zasadach ich finansowania. 
Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie przedmiotowej uchwały należy uznać za 
uzasadnione. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 12 maja 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Gorzanów, dz. nr 413. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/377/09  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego we wsi Gorzanów, dz. nr 413 
- stanowiącą załącznik nr 4 

 
4. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Biblioteka 

Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2008. 

      Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Rada Gminy zatwierdza roczne 
sprawozdanie finansowe instytucji kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna.  
Zysk, jaki osiągnęła Biblioteka publiczna za rok 2008 w kwocie 12 709,54 zł, zostanie 
przeznaczony na pokrycie strat z lat poprzednich. Przypomina, że za rok 2007 strata 
wynosiła 13 909 zł, a więc jeszcze pozostanie pewna kwota do uregulowania.  
W związku z tym proponuje podjęcie uchwały wg przedstawionego projektu.  
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 

komisja na posiedzeniu w dniu 17  czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

pod nazwą Biblioteka Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2008 

     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
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      Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/378/09  
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2008 

instytucji kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej  

- stanowiącą załącznik nr 5 
 
5. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu . 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Miejsko 

Gminny Ośrodek Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2008. 

     Jak już wspomniała przy poprzednim projekcie uchwały, zgodnie z ustawą  
o samorządzie gminnym Rada Gminy zatwierdza roczne sprawozdanie finansowe 
instytucji kultury pod nazwą Miejsko Gminny Ośrodek Kultury. 
     Za rok 2008 w MGOK zanotowano stratę w kwocie 171 899,21 zł i zostanie ona pokryta 
z przychodów lat następnych. Strata ta jest spowodowana tym, że MGOK brał pożyczki  
z budżetu gminy, aby mógł pisać wnioski o pozyskanie środków z zewnątrz. Realizacja 
tych wniosków jest już wykonywana, natomiast rozliczenie ich nastąpi dopiero po pewnym 
okresie czasu. Stosowne umowy już zostały podpisane, więc ma nadzieję, że do końca 
tego roku te środki wpłyną do budżetu gminy. W związku z tym proponuje podjęcie 
uchwały wg przedstawionego projektu. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 

komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

pod nazwą Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej.  

     W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:  

Uchwałę Nr XLIII/379/09 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2008 

instytucji kultury pod nazwą Miejsko Gminny Ośrodek Kultury  

w Bystrzycy Kłodzkiej  

- stanowiącą załącznik nr 6 
 

6. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Muzeum 

Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2008. 

     W tym projekcie uchwały, podobnie jak w dwóch poprzednich, zgodnie z ustawą  
o samorządzie gminnym Rada Gminy zatwierdza roczne sprawozdanie finansowe 
instytucji kultury pod nazwą Muzeum Filumenistycznego. 
W roku 2008 Muzeum Filumenistyczne osiągnęło zysk w kwocie 5 755,28 zł i zostanie on 
przeznaczony na pokrycie strat z lat poprzednich. W związku z tym proponuje podjęcie 
uchwały wg przedstawionego projektu. 
 

2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 

komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

pod nazwą Muzeum Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2008 

     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  



 10 

Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/380/09  
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2008instytucji 

kultury pod nazwą Muzeum Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej  

- stanowiącą załącznik nr 7 
 
7. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 
zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej za 2008 rok.    
    Tu również zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Rada Gminy zatwierdza roczne 
sprawozdanie finansowe jednostki - Zespołu Opieki Zdrowotnej. 
    Strata ZOZ-u za rok 2008 w kwocie 145 248,12 zł zostanie pokryta z budżetu Gminy 
Bystrzyca Kłodzka. W związku z tym proponuje podjęcie uchwały wg przedstawionego 
projektu. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej za 
2008 rok. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/381/09  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2008 rok  

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej  
- stanowiącą załącznik nr 8 

 
8. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zamiany nieruchomości między Gminą Bystrzyca Kłodzka a Skarbem Państwa 
     Zarząd Powiatu w Kłodzku pismem nr GK.II.7001-4/04/05/07 z dnia 30 kwietnia  2007 
r. wnioskował o przekazanie w drodze darowizny części działki oznaczonej w katastrze 
nieruchomości nr 158, AM-2, obręb Stara Bystrzyca położonej w Bystrzycy Kłodzkiej przy 
ul. Zamenhofa nr 41, jako stanowiącej bazę Obwodu Drogowego nr 2 Zarządu Dróg 
Powiatowych.  
     Ww. wniosek został negatywnie zaopiniowany przez Komisje Rady Miejskiej  
w Bystrzycy Kłodzkiej.  
     Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej pismem nr GGG 0717-253/2008 z dnia 09.09.2008 r. 
wystąpił do Starosty Kłodzkiego z wnioskiem o wyrażenie opinii w sprawie zamiany części 
działki nr 158, stanowiącej własność Gminy Bystrzyca Kłodzka na nieruchomość 
oznaczoną w katastrze nieruchomości jako działka nr 435, AM-5, obręb Centrum położoną 
w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei nr 34, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa. 
          Zarząd Powiatu Kłodzkiego na posiedzeniu w dniu 28 maja 2009 r. pozytywnie 
rozpatrzył wniosek Gminy dotyczący zamiany, natomiast różnica wartości zamienianych 
nieruchomości może zostać przez Gminę uiszczona poprzez dofinansowanie remontu 
drogi powiatowej położonej w Bystrzycy Kłodzkiej (ulica Okrzei). 
     Ponadto zamiana będzie jednakowo korzystna dla obu stron, gdyż zarówno Powiat 
Kłodzki jak i Gmina Bystrzyca Kłodzka w jej wyniku nabędą nieruchomości, co do których 
mają plany inwestycyjne i ich realizacja będzie możliwa w momencie nabycia. 
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     Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy 
Gminą Bystrzyca Kłodzka a Skarbem Państwa. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka  
a Skarbem Państwa na zasadach określonych w projekcie uchwały.   
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/382/09  
w sprawie zamiany nieruchomości 

między Gminą Bystrzyca Kłodzka a Skarbem Państwa 
- stanowiącą załącznik nr 9 

 
9. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
Poinformowała, że budżet gminy po zmianach wynosi:  
- Plan dochodów    - 48 953 087,18 zł 
- Plan wydatków     - 49 980 354,18 zł 
- Niedobór-deficyt   -   1 027 267,00 zł 
- Plan przychodów  -   3 005 359,00 zł 
- Plan rozchodów    -   1 978 092,00 zł 
I. Wprowadzone zmiany po stronie dochodów są wynikiem: 
    1/ zwiększenia planu w wysokości 2.000 zł w związku z zawartą umową nr 7/09/DL6- 
        LOG/2009 z Funduszem Lokalnym Masywu Śnieżnika w Wójtowicach przez Szkołę  
        Podstawową Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej na realizację projektu ,,Przemocy stop !!!’’; 

  2/ zwiększenia planu w wysokości 51.444 zł w związku zawartą umową z Powiatowym    
      Urzędem Pracy na organizację robót publicznych-zatrudnienie 7 osób przez okres 6  
       miesięcy w ramach oczyszczania miasta.  

II. Wprowadzone zmiany po stronie wydatków  są wynikiem: 
    1/ zwiększenia planów dochodów budżetowych; 
    2/ rozdysponowania rezerwy ogólnej; 
    3/ zmniejszeniem planu w wysokości 48.396 zł realizowanego zadania inwestycyjnego  
        o nazwie ,,Przebudowa drogi w Pławnicy”; 
    4/ realizacji zmian zgłaszanych przez wydziały UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej celem  
        urealnienia planu wydatków. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/383/09  
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009 

- stanowiącą załącznik nr 10 
 
10. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
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wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
    Z dniem 1 kwietnia 2009 r. weszła w życie ustawa o funduszu sołeckim, która reguluje 
tematykę dysponowania środkami finansowymi pozostawionymi do wyłącznej dyspozycji 
sołectw.  
   Ze względu na specyfikę, ustawa dotyczy jedynie sołectw, nie obejmując swym 
zakresem pozostałych jednostek pomocniczych, tj. osiedli.  
I. Środki z funduszu przeznacza się na realizację przedsięwzięć, które są: 
     1/ zadaniami własnymi gminy - katalog zadań gminy określa art. 7 ust. 1 ustawy                             

o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. w którym zawarte są wszystkie 
sprawy publiczne o znaczeniu lokalnym. W szczególności zadania własne obejmują 
sprawy infrastruktury technicznej i społecznej, bezpieczeństwa i porządku 
publicznego oraz ładu przestrzennego i ekologicznego, 

       2/  służą poprawie warunków życia mieszkańców - każde zadanie publiczne  
            o znaczeniu sołeckim będzie służyło poprawie życia mieszkańców, chyba że będzie  
            to zadanie nie mieszczące się w katalogu zadań własnych gminy,            
      3/  zgodne ze strategią rozwoju gminy – Strategia Rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka    

 na lata 2008 – 2015 jest dokumentem określającym podstawowe warunkowania,  
 cele i kierunki rozwoju gminy w wymiarze społecznym, gospodarczym i 
terytorialnym.  

            Samorząd gminy prowadzi politykę rozwoju, przez którą rozumie się zespół   
 wzajemnie powiązanych działań podejmowanych i realizowanych w celu  
 zapewnienia trwałego i zrównoważonego rozwoju gminy oraz spójności społeczno – 
gospodarczej. 

II. Rada gminy decyduje o wyodrębnieniu w budżecie gminy funduszu sołeckiego.  
    Podejmuje więc w terminie do 31 marca (w 2009 r. do 30 czerwca) uchwałę o wyrażeniu 

 zgody/nie wyrażeniu zgody na utworzenie funduszu sołeckiego – w następnym roku  
 budżetowym (tj. 2010 r.). 

III. Środki funduszu mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków na działania  
     zmierzające do usunięcia skutków klęski żywiołowej w rozumieniu ustawy z dnia 18  

  kwietnia 2002 r. o stanie klęski żywiołowej. 
    Środki funduszu nie mogą być przeznaczone na realizację zadań zleconych. 
IV. Informacja o wysokości przysługujących na sołectwo środków będzie przekazana  
     przez Burmistrza sołtysom w terminie do 31 lipca każdego roku. 
V. Istotnym warunkiem przyznania środków będzie złożenie przez sołectwo do Burmistrza    
    (w terminie do 30 września roku poprzedzającego rok budżetowy) wniosku o przyznanie  

  środków w ramach funduszu sołeckiego (wniosek może być uchwalony z inicjatywy  
  sołtysa, rady sołeckiej lub co najmniej 15 pełnoletnich mieszkańców sołectwa, wraz  
  z oszacowaniem kosztów i uzasadnieniem).  

    Skutkiem zaplanowania przez sołectwo zadań publicznych niespełniających kryterium  
 spraw własnych gminy będzie odrzucenie wniosku przez Burmistrza. 

VI. Do 31 marca następnego roku następuje uchwalenie budżetu gminy, w którym  
     przewidziano środki  do wykorzystania w ramach funduszu sołeckiego. 
VII. Ustawa o funduszu sołeckim określa wysokość środków przypadających na dane  
      sołectwo (art. 2 ust. 1 u.o.f.s.).  
   W celu wyliczenia tej kwoty należy zastosować przelicznik wysokości środków                                  

z funduszu sołeckiego. 
 

 
wysokość środków          [       liczba mieszkańców         ]               kwota        

na dane sołectwo     =      [2 +               100                    ]    x     bazowa 
 

 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
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w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków stanowiących fundusz sołecki. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca 
Kłodzka środków stanowiących fundusz sołecki. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLIII/384/09  
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka 

środków stanowiących fundusz sołecki 
- stanowiącą załącznik nr 11 

 
11. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy Placu 
Wolności nr 7 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Zaznaczyła, że projekt tej i dwóch kolejnych uchwał zostały wycofane z porządku obrad 
sesji w miesiącu lutym z powodu braku pozwoleń na budowę dla tych obiektów. Dziś już 
wie, że takie pozwolenia są w posiadaniu Kierownika ZBK – p. Małgorzaty 
Chszczanowicz. Dnia 9 września 2005 r. Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej podjęła 
uchwałę Nr XLVII/318/05 w sprawie przyjęcia zasad finansowania z budżetu gminy 
wydatków na opiekę nad zabytkami. Przedmiotowy wniosek został złożony do dnia 15 
października 2008 r. i spełnia warunki określone w ww. uchwale w związku z czym został 
uznany za zasadny. W budżecie Gminy dział 921, rozdział 92120, paragraf 2720: dotacja 
na zabytki na rok 2009 przeznaczono 350 000,00 zł. Po przeanalizowaniu zgłoszonych 
wniosków proponuje się przyznanie dotacji w łącznej wysokości 338 000,00. Dotacja 
zostanie udzielona na wykonanie remontu dachu budynku mieszkalno-użytkowego 
położonego przy Placu Wolności nr 7 w Bystrzycy kłodzkiej, dz. nr 721, obręb Centrum. 
Dotacja zostanie udzielona w wysokości 50 tys. zł. 
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności 7 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności 7 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/385/09  
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku  

mieszkalno-użytkowym przy Placu Wolności nr 7 w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 12 

12. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy Placu 
Wolności nr 8 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
  Tu uzasadnienie jest podobne, a dotacja zostanie udzielona na wykonanie remontu 
dachu oraz elewacji budynku mieszkalno-użytkowego położonego przy Placu Wolności nr 
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8 w Bystrzycy Kłodzkiej, dz. nr 768, obręb Centrum. Dotacja zostanie udzielona  
w wysokości 70 tys. zł.  
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności nr 8 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności nr 8 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
    Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/386/09  
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku 

mieszkalno-użytkowym przy Placu Wolności nr 8 w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 13 

 
13. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy Placu 
Wolności nr 9 w Bystrzycy Kłodzkiej.  
    W tym projekcie uchwały dotacja zostanie udzielona na wykonanie elewacji budynku 
położonego przy Placu Wolności nr 9 w Bystrzycy Kłodzkiej, dz. nr 726, obręb Centrum. 
Proponowana kwota dotacji to 14 tys. zł.  
2/ Andrzej Wziątek - Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności nr 9 w Bystrzycy Kłodzkiej.  
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku mieszkalno-użytkowym przy 
Placu Wolności nr 9 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/387/09  
w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane w budynku  

mieszkalno-użytkowym przy Placu Wolności nr 9 w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 14 

 
14. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Idzików. 
     Pan Andrzej Antosz wnioskiem z dnia 22.12.2008 r. wystąpił o wyrażenie zgody na 
sprzedaż nieruchomości oznaczonej w katastrze nieruchomości jako działka nr 620/4 (rów 
gminny) położonej we wsi Idzików, gmina Bystrzyca Kłodzka. Przedmiotowy rów przebiega 
pomiędzy działkami nr 545/1 i 545/2 położonymi w Idzikowie, które stanowią własność 
Andrzeja i Katarzyny małż. Antosz. 
     Rada Sołecka wsi Idzików pismem z dnia 07.03.2009 r. nie wniosła sprzeciwu  
w sprawie sprzedaży przedmiotowego rowu. Również Regionalny Zarząd Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu pismem z dnia 09.03.2009 r. nie widzi przeszkód w sprzedaży 
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nieruchomości, ponieważ nie jest ona ciekiem naturalnym i jako stanowiąca były kanał 
ujściowy wody z potoku Pławna – jest zbędna dla statutowej działalności Zarządu.  
      Ponadto Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu w dniu 
07.04.2009 r. oraz Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 1 kwietnia 2009 r. 
pozytywnie zaopiniowały wniosek sprzedaży przedmiotowej nieruchomości na rzecz 
Państwa Andrzeja i Katarzyny Antosz. 

Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 7 kwietnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie wniosek o sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz Państwa Andrzeja  
i Katarzyny Antosz nieruchomości oznaczonej jako działka nr 620/4, obręb Idzików (rów 
gminny) stanowiący własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 1 kwietnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie wniosek  
o sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz Państwa Andrzeja i Katarzyny Antosz 
nieruchomości oznaczonej jako działka nr 620/4, obręb Idzików (rów gminny) stanowiący 
własność Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/388/09  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

we wsi Idzików 
- stanowiącą załącznik nr 15 

 
15. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Kamienna. 
      Państwo Izabela i Jerzy małż. Migdał wnioskiem z dnia 10.01.2008 r. wystąpili  
o wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości oznaczonej w katastrze nieruchomości 
jako działka nr 30/5 (droga gminna) położonej we wsi Kamienna, gmina Bystrzyca 
Kłodzka. Przedmiotowa droga pełni funkcję dojazdu do działki nr 30/4, stanowiącej ich 
własność. Pozostałe działki przylegające do tej drogi również stanowią ich własność. 
      Rada Sołecka wsi Kamienna pismem z dnia 02.10.2008 r. nie wniosła sprzeciwu  
w sprawie sprzedaży drogi gminnej – działki nr 30/5, ponieważ korzystają z niej tylko 
Państwo Migdał. 
      Ponadto Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu w dniu 
17.03.2009 r. pozytywnie zaopiniowała propozycję sprzedaży na rzecz Państwa Izabeli  
i Jerzego Migdał przedmiotowej nieruchomości. 
Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 17 marca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie propozycję sprzedaży na rzecz Państwa Izabeli i Jerzego Migdał, 
nieruchomości (dz. nr 30/) o pow. 0,0157 ha położonej w obrębie wsi Kamienna. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/389/09  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Kamienna 

- stanowiącą załącznik nr 16 
 

16. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
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1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej we wsi Stara Bystrzyca. 
     Pani Pietrzak Urszula wnioskiem z dnia 03.02.2009 r. wystąpiła o wyrażenie zgody na 
sprzedaż nieruchomości oznaczonych w katastrze nieruchomości jako działki nr 601  
o pow. 0,01 ha i 602 o pow. 0,01 ha (rowy gminne) położone we wsi Stara Bystrzyca, 
gmina Bystrzyca Kłodzka. Przedmiotowe rowy przebiegają pomiędzy działkami nr 187, 
188, 189, 190 położonymi w Starej Bystrzycy, które stanowią własność wnioskodawcy,  
a także stanowią kanał młynówki, którym Pani Pietrzak Urszula się zajmuje, wykonując 
prace remontowe i oczyszczające. 
      Rada Sołecka wsi Stara Bystrzyca pismem z dnia 20.02.2009 r. wyraziła zgodę  
w sprawie sprzedaży przedmiotowych działek, ze względu na fakt, iż od lat są one 
oczyszczane i zabezpieczane przez wnioskodawcę. Również Regionalny Zarząd 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu pismem z dnia 10.03.2009 r. wyraził zgodę na 
powyższe. 
      Ponadto Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu w dniu 
07.04.2009 r. pozytywnie zaopiniowała wniosek sprzedaży przedmiotowej nieruchomości 
na rzecz Pani Pietrzak Urszuli. 
      Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 7 kwietnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie wniosek o sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz Pani Urszuli Pietrzak 
nieruchomości oznaczonych jako działki nr 601 i 602 położone w Starej Bystrzycy,  
a stanowiące własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/390/09  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

we wsi Stara Bystrzyca 
- stanowiącą załącznik nr 17 

 
17. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca 
Kłodzka na lata 2008 – 2015.  
     Obowiązujący Lokalny Program Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata  
2008-2015 został przyjęty przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej w dniu 27 lutego 
2009 r. uchwałą Nr XXXVIII/335/09. LPR jest dokumentem, który stanowi obowiązkowy 
załącznik do wniosku o dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
dla Województwa Dolnośląskiego na lata 2007-2013, Działanie 9.1 Odnowa 
zdegradowanych obszarów miejskich w miastach powyżej 10 tysięcy mieszkańców. 
     Po przyjęciu przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej, Lokalny Program Rewitalizacji 
Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2008-2015 został przekazany Instytucji Zarządzającej 
RPO, która jest Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego w celu dokonania 
oceny formalnej i merytorycznej, pod katem zgodności z Wytycznymi dotyczącymi 
przygotowania Lokalnego Programu Rewitalizacji. 
     W związku ze zgłoszonymi uwagami przez Departament Regionalnego Programu 
Operacyjnego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego zostały  
w dokumencie wprowadzone zmiany, które następnie zostały przekazane do Urzędu 
Marszałkowskiego celem akceptacji.  
       W dniu 26 maja 2009 r. Zarząd Województwa Dolnośląskiego uwzględnił zgłoszone 
wyjaśnienia w odniesieniu do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka 
i podjął decyzję o gotowości wydania pozytywnej Opinii w sprawie zgodności Lokalnego 
Programu Rewitalizacji z wymogami Regionalnego Programu Operacyjnego dla 
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Województwa Dolnośląskiego na lata 2007-2013.  
     W celu podjęcia przez Zarząd Województwa Dolnośląskiego uchwały w sprawie 
przyjęcia ww. opinii wymogiem niezbędnym jest dostarczenie do Wydziału Zarządzania 
RPO kopii zaktualizowanego i zatwierdzonego uchwałą Rady Miasta Lokalnego Programu 
Rewitalizacji.  
W tym stanie rzeczy przyjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione i konieczne. 
2/ Elżbieta Mierzwińska - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy- 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2008 – 2015. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2008 – 2015.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIII/391/09  
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Bystrzyca Kłodzka na lata 2008 – 2015 
- stanowiącą załącznik nr 18 

Ad 7. 
   Przewodniczący - przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Informacji 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli”.  
Roman Bogdał - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja 
Rewizyjna przeprowadziła kontrolę w wiejskich szkołach podstawowych: w Pławnicy,  
w Łomnicy, w Wilkanowie oraz w Gimnazjum w Wilkanowie. Kontrolowała także filie 
bibliotek: w Idzikowie, w Wilkanowie, oraz w Gorzanowie. Wnioski z przeprowadzonych 
kontroli zostaną wypracowane na następnym posiedzeniu komisji.  
 
Ad 8.  
  Przewodniczący przystąpił  do realizacji punktu dotyczącego „Informacji Burmistrza”. 
Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła informację z realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej (04.06.2009 r. – 24.06.2009 r.)  
1/ 05.06.2009 r. 
- Powiatowe     Obchody     dnia     Bibliotekarza     w     Muzeum      Filumenistycznym  
  w Bystrzycy Kłodzkiej; 
2/ 06.06.2009 r. 
- zebranie wiejskie - Lasówka; 
3/ 08.06.2009 r. 

- spotkanie    z    przedstawicielami    Ogrodów    Działkowych    „ZGODA"    w    sprawie 
   uporządkowania dokumentów związanych z terenami przy ul. Świerczewskiego, 
- spotkanie z dzierżawcami garaży murowanych na bazie ZBK przy ul. Konopnickiej 
  w sprawie przedłużenia okresu wypowiedzenia do 30.06.2009 r. oraz przeniesienia na  
działki od nr 387/16 do 387/27; 
4/ 09.06.2009 r. 

- spotkanie z premierem Grzegorzem Schetyną, które dotyczyło m.in. możliwości przejęcia  
   przez naszą gminę nieruchomości po byłych Fabrykach Mebli, gdyż zobowiązania BFM  
   od września 2006 roku wynoszą ponad 2 mln zł. Sędzia komisarz dwukrotnie uchylił  
   uchwały Rady Wierzycieli.  W tej chwili nie ma innego wyjścia, jak zmuszenie syndyka do  
   umorzenia postępowania i w tym przypadki Minister Skarbu jest w stanie przekazać te  
   nieruchomości na potrzeby gminy. Rozmawiała też ponownie o zarezerwowaniu środków  
   na remont budynku Straży Pożarnej w Bystrzycy Kłodzkiej, jak również w sprawie  
   przebudowy wiaduktu przy ul. Unii Lubelskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. Przebudowa  
   wiaduktu pojawiła się też w propozycjach, które są wykonywane przez PKP PLK i wie też,  
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   że wszystkie drogi dojazdowe będą wykonywane w budżetu PKP PLK.  
- spotkanie  z  przedstawicielem  Ministerstwa Zdrowia  w  sprawie  Statutu  Uzdrowiska 
„Długopole-Zdrój",  

- uczestnictwo w Dniach Długopola-Zdroju; 
5/12-13.06.2009 r. 

- wizyta w partnerskim mieście Usti n/Orlicą - podpisanie umowy o współpracy pomiędzy 
Związkami Emerytów i Rencistów; 

  6/ 14.06.2009 r. 
- I Ogólnopolski Turniej Tańca Towarzyskiego w Bystrzycy Kłodzkiej; 

  7/15.06.2009 r. 
- spotkanie z p. Włodzimierzem Bernackim Syndykiem BFM, Zarządem Meblex sp. z o.o.;   
  8/16.06.2009 r. 
- zakończenie projektu „Pozytywna energia najwyższy stopień zasilania", 
- odbiór wykonania oświetlenia ulicznego przy ul. Śnieżnej w Międzygórzu; 
 9/ 17.06.2009 r. 
- posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej pokrycia straty za rok 2008 oraz zakupu sprzętu dla ZOZ-u; 
10/18.06.2009 r. 
- odbiór wykonania oświetlenia ulicznego w Starej Bystrzycy (I etap), 
- otwarcie marketu NETTO w Bystrzycy Kłodzkiej; 
11/ 19.06.2009 r. 

  - spotkanie z Dyrekcją, Radą Pedagogiczną i Radą Rodziców Państwowej Szkoły  
    Muzycznej I Stopnia im. Karola Szymanowskiego w Bystrzycy Kłodzkiej, w sprawie 
   przeniesienia szkoły  do budynku po byłym sądzie, przy ul. Okrzei 34; 
12/20.06.2009 r. 

   - uczestnictwo   w   Posiedzeniu   wyjazdowym   Komisji   Kultury   i   Turystyki   Urzędu 
  Marszałkowskiego w Siennej w sprawie naboru wniosków do priorytetu 6 RPO (tu nasza  
  gmina złożyła 2 wnioski: dot. rewitalizacji Parku Zdrojowego w Długopolu-Zdroju oraz na 
  rewitalizację Góry Parkowej). Pozytywną informacją co do pierwszego wniosku jest to, że  
  kwota wszystkich złożonych wniosków jest niższa niż łączna kwota przeznaczona do    
  rozdysponowania na ten cel. Tak więc jest szansa, że wszystkie gminy uzdrowiskowe,  
  które dobrze wypełniły wnioski, otrzymają środki na ten cel. Co do zadania drugiego, to  
  sytuacja jest odwrotna, ponieważ kwota złożonych wniosków przewyższa ponad  
  sześciokrotnie kwotę przeznaczona do rozdysponowania na ten cel. Tak więc, jeśli  
  otrzymamy środki na rewitalizację Góry Parkowej, to będą one w znacznym stopniu  
  okrojone.  
13/22.06.2009 r. 

   - oficjalny odbiór z Zarządem Powiatu i Zarządem Dróg Powiatowych zakończenia prac  
   remontowych na części ul. Wojska Polskiego, 

   - uroczyste   otwarcie   Regionalnego   Centrum   Informacji   Turystycznej   w   Bystrzycy  
  Kłodzkiej,  
14/23.06.2009 r. 
- zebranie Wspólników ZUK Sp. z o.o., 
- odbiór remontu części drogi Pławnica-Stary Waliszów, 
- udział w obchodach 550-lecia Hrabstwa Kłodzkiego, 
15/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 1 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 0 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze rokowań : 1 
- pozyskane mieszkania: 2 
- przydzielone mieszkania:2 ( lokale socjalne) 
• po zakończonym remoncie kapitalnym- 0 
• do remontu kapitalnego - 0 
- zamiany mieszkań: 
• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 
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• z urzędu - 0 
16/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 1 
• mieszkalne: 1 drogą bezprzetargową 
• użytkowe: 0 
• budynki (budowle): 0 
• nieruchomości niezabudowane: 0, działki budowlane: 0, grunty rolne: 0 
• zamiany : 0 
• sprzedaż prawa użytkowanie wieczyste - 0 
• decyzja o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego - 0 

-  dzierżawa gruntów rolnych: 1 8 w tym: rolne przedłużenia-2, nowe- 11, ogródki   
  przydomowe nowe ogródek gastronomiczny (piwny) - 1 
- umowy najmu na lokale mieszkalne: przedłużenia- 1, nowe - 1 
- lokale użytkowe oddane w najem - 0  
17/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 26  
18/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 22, 
- zgony: 23. 
Na zakończenie poinformowała też, że w związku z trwającymi opadami deszczu zostało 
ogłoszone u nas pogotowie przeciwpowodziowe. Na dzień dzisiejszy jest taka informacja, 
że stan wody jeszcze nie sięga do wskaźników, które mogłyby wywołać alarm – jest 
jeszcze pewien zapas. W dniu wczorajszym stan wody na zaporze w Międzygórzu sięgał 
10 m, a przy 11 m zaczynamy spuszczanie wody. Przez popołudnie ten stan wody obniżył 
się do 8 m, ale przez nocną burzę podniósł się ponownie, aczkolwiek nie ma takiej 
potrzeby, aby woda musiała być spuszczana. Ma więc nadzieję, że zostaniemy uchronieni 
od tego.  
 
Ad 9. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”. 
2/ Jan Szkwarek - radny - zadał pytanie odnośnie budowy parkingu w Międzygórzu, na  
ul. Wojska Polskiego, kto był pomysłodawcą jego budowy. Ludzie mówią, że nikomu ten 
parking nie będzie służył, bo jest na skarpie, więc sam nie wie, jak jest naprawdę.   
3/ Renata Surma - Burmistrz - uważa, że radny się tu myli, ponieważ chodziło tu o to, aby 
przechwycić autokary wjeżdżające do Międzygórza. Poza tym lokalizacja, jest taka, że jest 
naprzeciwko cmentarza, a wszyscy wiemy, co działo się tam w dniu Wszystkich Świętych, 
czy wtedy, kiedy są pogrzeby – nie ma tam nawet żadnego pobocza, ani chodnika wzdłuż 
tej ulicy, aby można było zaparkować samochód. Tak więc ma nadzieję, że ten parking 
spełni swoje zadanie. Natomiast jeśli chodzi o teren, to w całym Międzygórzu jest on 
bardzo trudny, stąd budowa tego parkingu nastąpiła w taki sposób, a nie w inny.    
 
Ad 10. 
      Przewodniczący w punkcie dotyczącym „Informacji Przewodniczącego Rady”. 
poinformował, że do Biura Rady wpływają pisma wymagające opinii i te są kierowane od 
razu do rozpatrzenia przez komisje stałe.  
Poza tym do Biura Rady wpłynęły też pisma: 
    a/ od Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej - Inauguracja działalności „Forum  
        Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów”, 
    b/ od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, które udzieliło Gminie Bystrzyca  
        Kłodzka dotacji w wysokości 85 000 zł na wykonanie instalacji przeciwwłamaniowej  
        i sygnalizacji alarmu pożaru w Ratuszu. Pozostałą kwotę, czyli 150 505 zł pokryje  
        Gmina Bystrzyca Kłodzka.  
    c/ od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który stwierdził nieważność uchwały  
        o ustanowieniu medalu „Zasłużony dla Bystrzycy Kłodzkiej”. 
Wczoraj 24 czerwca w Kłodzku obchodzony był „Jubileusz 550-lecia Hrabstwa 
Kłodzkiego”, o czym już wspominał na początku obrad, składając Pani burmistrz gratulacje  
za otrzymane wyróżnienia.  
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Następna sesja – 31 lipca, a wiodącym tematem będzie funkcjonowanie jednostek oświaty 
na terenie gminy. 
 
Ad 11. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego punktu „Sprawy różne i wolne    
wnioski”.  
2/ Adam Popławski - radny - pyta na jakim etapie jest realizacja jego wniosku sesji 
dotycząca tablic informacyjnych (witaczy) na granicach gminy, które mają być ustawione 
przy szlakach komunikacyjnych?  
Ponawia też swój wniosek z jednej z sesji o postawienie tablicy informacyjnej przy 
budynku UMiG na parking dla osób niepełnosprawnych.  
Prosi też o interwencję do Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie przejścia dla pieszych 
koło Apteki, obok byłych „Zapałek”. Kiedyś było to wejście na portiernię do „Zapałek”,  
a w tej chwili tam jest dzikie, niebezpieczne przejście. Naprzeciw powstało „NETTO”  
i ludzie przechodzą przez drogę - zza żywopłotu o wysokości 1,5 m. Wchodzi się tu 
bezpośrednio na jezdnię, pod koła pojazdów. Sugeruje, aby to przejście zagrodzić – zrobić 
barierkę z jednej i drugiej strony, aby nie można było korzystać z tego przejścia.  
3/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiada, że jeśli chodzi o interwencję do Dolnośląskiej 
Służby Dróg i Kolei w sprawie przejścia obok „Zapałek”, to zgłosi taką interwencję. 
Natomiast uważa, że będzie to dobry moment, kiedy zostali ci państwo zaproszeni na 14 
lipca br. na spotkanie z sołtysami, choć do tego czasu uważa, że będzie to już wykonane.  
Jeśli chodzi o tablicę informacyjne przed budynkiem UMiG, czy też przed wjazdem do 
gminy, to z tego, co wie, to została wyceniona jedna tablica na kwotę 9 tys zł. Z tego, co 
sobie też przypomina, to p. Ewa Koczergo – Kierownik Wydziału Kultury, Sportu  
i Promocji, rozmawiała z p. Popławskim i pytała o konkretną lokalizacje tych tablic, a także 
prosiła o sprecyzowanie tego wniosku. Nie potrafi tez więcej w tej chwili udzielić informacji 
i nie ma nawet dzisiaj pracownika odpowiedzialnego za to zadanie, tak więc udzieli 
odpowiedzi na to pytanie na następnej sesji.  
4/ Adam Popławski - radny - pyta też jak ma się sprzedaż mienia do wykonania budżetu? 
5/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiada, że środki, które wpłynęły za sprzedaż mienia, 
jest to kwota około 300 tys. zł, natomiast po przetargach będzie to kwota ponad  
700 tys. zł.  
6/ Adam Popławski - radny - pyta, jak to wygląda procentowo? 
7/ Renata Surma - Burmistrz - odpowiada, że jest to ⅛.  
8/ Edward Rojek - mieszkaniec Bystrzycy kłodzkiej - mówi o tworzeniu się spółek  
i przytacza stare, słynne przysłowie: „Mówiły jaskółki, że niedobre spółki”. Uważa, że 
zakłada się spółki, które zbijają kasę, a później zakład się zamyka i zwalnia pracowników. 
Tak już się dzieje od kilku lat.  
Mówi też o wysokich kosztach leczenia, a przecież od pensji, czy emerytury odprowadza 
się składki na ubezpieczenia zdrowotne itd. Drożeją też opłaty za wodę, ścieki,  
a emerytury stoją w miejscu. Uważa, że są to takie ustawy, że „Polak Polaka niszczy -   
a ludzie w sejmie, nie wiedzą, co robią”.  
Prosi p. Burmistrz, aby zajęła jakieś stanowisko i zrobiła porządek z tym wszystkim, aby 
jakaś dyscyplina u nas panowała. Uważa, że pomimo, iż w Polsce jest taka technika, to 
kultury jest w Polsce brak, bo „Polak Polakowi nie pomoże, tylko go zniszczy”. Wspomina 
też o mającym się pojawić w Polsce EURO i uważa, że dopiero wtedy nie będziemy 
wiedzieć, gdzie żyjemy.  
Wnioski z sesji: 
Sekretarz sesji poinformował, że nie wpłynął do niego żaden wniosek.  
 
Ad 12. Zamknięcie obrad 
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji 
za pełnienie odpowiedzialnego obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady  
czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  
o godz. 12.00 
Protokołowała: Wioletta Regulska 


